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گفت:  اقتصــاددان  یک 
اصلاح طلبان  ضعیف  نظارت 
به  ورود  در صورت  دولت  بر 

مجلس خطرناک است.
ساسان شاه ویسی در گفت وگو 
با نســیم آنلایــن در خصوص 
غیبــت اقتصاددانان در لیســت 
اصلاح طلبان اظهار کرد: بررسی 
لیســت اصلاح طلبــان نشــان 
می دهد که تغییرات و تحولاتی 
که در طول چهار ســال گذشته 
در کشور اتفاق افتاده، ضرورت ها و 
پیش نیازهایی که برای چهار سال 
آینده مد نظر اســت، همچنین 

اتفاقاتی که به عنوان اولویت باید 
به آن توجه کرد، در محاســبات 
آنها برای تهیه لیســت مد نظر 

قرار نگرفته است.
وی خاطرنشــان کرد: ضمن 
به جایگاه و شــخصیت  احترام 
افــرادی کــه نامــزد انتخابات 
شده اند به نظر می رسد در لیست 
اصلاح طلبــان تعــدادی از افراد 
بدون کمترین تجربه کار اجرایی، 
تجربه قانون گذاری، تخصص های 
مشخص و معین از آن جهت که 
این تخصص ها قرار نیست در یک 
اتحادیه و یا صنــف کار پذیری 

داشته باشند، قرار گرفته اند.
ایــن اقتصــاددان بیان کرد: 
افرادی که بــه مجلس می روند 
ریل گذاری بــرای آینده نظام را 
انجام می دهند و باید آنقدر وسعت 
دید داشــته باشند که بتوانند بر 
اقدامات و عملکرد دولت ها نظارت 
کنند، اما به نظر می رسد این نگاه 
در دید افرادی که این لیست ها را 
انتخاب کرده اند نبوده و اگر هم 

بوده بسیار حداقلی است.
شاه ویســی تصریــح کــرد: 
صرف نظــر از بخشــی از افــراد 
خاص کــه دارای تجربه اجرایی، 

قانون گذاری و اثرگذاری بوده اند، 
اما اصل لیست اصلاح طلبان خالی 
از ظرفیت پتانسیلی است که در 
کشاکش مشکلات به کمک نظام 
بیاید و بــه عنوان عصاره فضائل 
ملت بتوانــد در جایگاه در راس 

امور بودن احساس وظیفه کند.
گفت: ضمن  اقتصاددان  این 
حفظ جایگاه فرهنگ به فرمایش 
رهبــر معظم انقــلاب به عنوان 
اکسیژن تنفس فضای حاکمیتی 
به نظر می رسد، اقتصاد مهم ترین 
ماموریــت مجلس آینــده برای 
تدویــن برنامه ششــم و نظارت 

بــر اقتصاد مقاومتــی به عنوان 
یک ضریب زاویــه برای قابلیت 
بخشــیدن به استعداد اقتصادی 
مقاومتی اســت و باید مورد نظر 

قرار بگیرد.
از لیســت  انتقــاد  بــا  وی 
اصلاح طلبان گفت: متاســفانه با 
توجه به کســانی که در لیست 
اصلاح طلبان هســتند و با توجه 
به معیارهای گزینشی سردمداران 
بیشتر  امید  لیســت  اصلاحات، 
یک کارکرد سیاســی دارد. آنها 
اعلام کرده اند کــه بنا ندارند به 
عملکرد دولت معترض شــوند و 

به نظر می رسد تمامیت خواهی و 
سکوت معنی دار سیاسی نسبت 
مســتقر  دولت های  عملکرد  به 
توســط هر فرد یا ســطحی از 
قدرت که پذیرفته شــده باشد، 
از جایگاهی ماننــد مجلس که 
نماینده مردم سالاری دینی است 
پذیرفتنی نیســت و این لیست، 
یک لیســت فرمایشی است و از 
نماینــدگان می خواهنــد که به 
نحوی در اختیار دولت وقت باشند 
در حالی که این وضعیت به هیچ 
وجه در قاموس مجلس شورای 

اسلامی محلی از اعراب ندارد.

رئیس کمیسیون سرمایه گذاری اتاق بازرگانی گفت: بانک های 
بزرگ اروپایی تا از آمریکا اجازه نگیرند با بانک های ایران همکاری 

نمی کنند.
فریال مستوفی در گفت وگو با »نسیم آنلاین« در خصوص ادعای رئیس 
کل بانک مرکزی مبنی بر حل مشکل اتصال به سوئیفت اظهار کرد: مدتی 
که سامانه سوئیفت برای ما تحریم شده بود، با بانک های خارجی ارتباط 
نداشتیم، بنابراین انعقاد مجدد قرارداد با طرف های خارجی قدری زمانبر 
است. وی افزود: سوئیفت چند بانک عملی شده و چند بانک دیگر هنوز 
در برقراری ارتباط بانکی از طریق سوئیفت مشکل دارند. در حال حاضر 
اختلاف ها بر ســر این است که آقای ســیف اعلام می کنند که ارتباط با 
سوئیفت ممکن شده و فعالان اقتصادی اعلام می کنند که این امکان فراهم 
نشــده است. اما هم آقای ســیف درست می گوید و از طرفی هم، فعالان 
اقتصادی درست می گویند. عضو اتاق بازرگانی گفت: تمام بانک ها به یکباره 
نمی توانند به سوئیفت متصل شوند. در حال حاضر مهم ترین مسئله این 
اســت که هنوز بانک های بزرگ اروپایی تمایلی به برقراری ارتباط با ما 
ندارند. مستوفی خاطرنشان کرد: آنها منتظر هستند که آمریکایی ها برای 
برقراری ارتباط با بانک های ایرانی به آنها چراغ سبز نشان دهند. برخی از 
بانک ها مثل HSBC, Deutsche Bank که قبلا بابت همکاری با ایران 
در دوران تحریم ها جریمه شده اند، حاضر به همکاری مجدد با بانک های 
ایرانی نیســتند. این بانک ها برای همکاری مجدد با ایران از آمریکا مجوز 
می گیرند. امیدواریم آن بانک ها هم بار دیگر بتوانند با ما ارتباط برقرار کنند.

وی درباره امکان بازگشایی ال سی برای بانک های کشور نیز بیان کرد: 
در دوران پسابرجام اگر توانسته باشیم با بانکی ارتباط برقرار کنیم گشایش 
ال سی برای ما انجام خواهد شد ولی برخی از بانک ها تا تضمین های لازم 
را از آمریکا نگیرند از بازگشــایی ال سی برای بانک های ایرانی خودداری 

می کنند.

طی سال های اخیر به طور دائم اخباری جعلی مبنی بر برنده 
شــدن در قرعه کشی ها منتشر شــده و عده ای با جعل عنوان 

اپراتورهای تلفن همراه از مردم کلاهبرداری می کنند.
به گزارش ایســنا، این کلاهبرداران با جلــب اعتماد مردم و جذب 
طعمه های خود، باعث می شوند تمایلات و گرایش هایی مثل کنجکاوی 
یا طمع افراد تحریک شده و اطلاعات حساسی مانند اطلاعات کارت های 
بانکی، رمزهای عبورو اطلاعات خصوصــی در اختیار کلاهبرداران قرار 

گرفته و مورد سوءاستفاده قرار گیرند.
به عنوان مثال در یکی از موارد، کلاهبرداران با فردی تماس گرفته 
و گفته اند شــما در یک برنامه رادیویی برنده مســابقه یکی از اپراتورها 

شــده اید و برای دریافت جایزه، او را تا پای دستگاه خودپرداز کشانده و 
از وی اخاذی کرده اند! اما چه کار کنیم در دام این کلاهبردارها نیفتیم؟

اپراتورهایی مثل همراه اول و ایرانسل طرح های جایزه دار و تشویقی 
خود را از طریق ســایت رسمی و تبلیغات عمومی اعلام می کنند. با این 
اوصاف اگر کسی با شما تماس گرفت و گفت شما برنده مسابقه همراه اول 
یا ایرانسل شدید و باید همین حالا برای دریافت جایزه خود فلان مبلغ 
را واریز کنید، مطمئن باشید در دام یکی از کلاهبرداران گرفتار شده اید.
اما چگونه باید تشــخیص دهیم که تماس از طرف اپراتور اســت یا 
کلاهبردار؟ نکته مهم این اســت که اپراتورها اسامی برندگان خود را به 
صورت رســمی و از کانالهای رسمی خود اعلام می کنند. شما اگر برنده 

مســابقه ای در همراه اول شــوید، اول اینکه از اپراتور اول یا دوم با شما 
تمــاس می گیرند، نه از خط موبایل آن هم خطی متعلق به اپراتوری به 

غیر از اپراتور مربوطه.
دیگر اینکه اسم برندگان در پورتال رسمی اپراتورها درج می شود. بر 
همین اساس اگر فردی با شماره ناشناس با شما تماس گرفت و خود را 
نماینده اپراتور تلفن همراه معرفی کرد، حتما در صحت ادعای او شــک 

کنید.
نکته مهم دیگر این است که هیچ اپراتوری از برنده طرح خود شماره 
حساب، موجودی و رمز دوم نمی خواهد، بلکه جایزه به صورت حضوری 

و در یک مراسم رسمی اعطا می شود.

قائم مقام وزیر جهاد کشــاورزی در امور بازرگانی گفت: هیچ 
میوه ای به غیر از موز، آناناس، نارگیل و انبه مجوز ورود به کشور 
ندارد و بر اساس ابلاغ وزیر کشور به همه استانداری ها، واردات 

هرگونه میوه به کشور ممنوع بوده است.
علی اکبر مهرفرد در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: شاید برخی دلالان 
به دنبال اخذ مجوز واردات انواع میوه از جمله نارنگی از پاکستان باشند 
و برای آن دســت به لابی هم بزننــد اما تا این لحظه هیچ مجوزی برای 
واردات میوه به کشور صادر نشده است و از این به بعد هم برنامه ای برای 
صدور مجوز واردات میوه به کشور نداریم، چرا که تولید داخلی انواع میوه 
کافی و پاسخ گوی نیاز داخلی است.به گفته وی، واردات میوه هایی مانند 
موز، آنانــاس، نارگیل و انبه نیازی به مجوز ندارد و باید از طریق مبادی 

رسمی و با نظر سازمان حفظ نباتات انجام شود.
قائم مقام وزیر جهاد کشــاورزی در امور بازرگانی درباره تنظیم بازار 
میوه شــب عید و ذخیره سازی سیب و پرتقال افزود: هیچ مشکلی برای 
تامین این دو میوه برای شــب عید و ایام نوروز وجود ندارد و برای اولین 
بار از هم اکنون سیب و پرتقال مورد نیاز مردم تامین و در مراکز استان ها 

ذخیره سازی شده است.
مهرفرد خاطرنشــان کرد: سال های گذشته به دلیل این که علی رغم 
ذخیره ســازی صورت گرفته برای حمل و نقل میوه های تنظیم بازاری به 
مراکز استان ها در ایام عید دچار مشکل می شدیم، تنظیم بازار میوه شب 
عید با نواقصی همراه می شد در حالی که امسال برای اولین بار میوه مورد 
نیاز شــب عید بر اســاس مصوبه و درخواست ستاد تنظیم بازار کشور و 
کارگروه تنظیم بازار استان های مختلف خریداری، تامین و به مراکز استان ها 
منتقل شده است؛ بنابراین هیچ مشکلی برای تنظیم بازار شب عید نداریم.

رئیس اتحادیه لوازم خانگی گفت: اجرای طرح کارت اعتباری 
کالا با شــرایط موجود، بعید به نظر می رســد و رکود در بازار به 
حدی است که برخی فروشندگان با سود چند هزار تومانی کالا 

را عرضه می کنند.
محمــد طحانپور در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در پاســخ به این 
سؤال که چرا به جز لوازم صوت و تصویر، بقیه اقلام لوازم خانگی به ویژه 
در سه راه امین حضور تهران برچسب قیمت ندارد، اظهار داشت: به دلیل 
آنکه عرضه لوازم خانگی در بازار بیش از تقاضاست، فروشندگان مجبورند، 
گاهی از سود مجاز خود چشم پوشیده و زیر قیمت بازار بفروشند و گاهی 
این رقابت به حدی است که ترجیح می دهند، با مشتری  توافق کرده و 
برچسب قیمت دیگر معنا ندارد؛ چرا که زیر قیمت مصوب و مورد تایید 

سازمان حمایت و اتحادیه لوازم خانگی به فروش می رسد.
وی اضافه کرد: رکود و تعدد واحدهای صنفی لوازم خانگی به حدی 
اســت که گاهی فروشندگان مجبورند با 7 تا 10 هزار تومان سود کالا را 

به مشتری عرضه کنند.
طحانپور در مورد اجرایی نشدن طرح کارت اعتباری که دولت در بسته 
موقــت خروج از رکود آن را مطرح کرده بود، نیز این گونه توضیح داد که 
این طرح چون قرار بود پول مستقیم به حساب تولیدکننده برود، به درد 

تمام برندهای لوازم خانگی به جز یکی، دو برند نمی خورد.
رئیــس اتحادیه لوازم خانگی گفت: گاهی یک فروشــگاه تا 50 برند 
را عرضــه می کند که در این طرح امکان فروش برندهای معتبر مختلف 

وجود نداشت.
وی در پاسخ به سؤال دیگری مبنی بر اینکه ظاهرا اتحادیه لوازم خانگی 
قرار بود خود نیز طرح موازی کارت اعتباری را اجرا کند، اما تا این لحظه 
خبری از اجرای این طرح نیســت، تصریح کرد: ما بنا داشــتیم تا در این 
طرح به افرادی که کارمند دولت نیستند، مانند راننده تاکسی و کارگران 
که ضامن معتبر ندارند، طرح فروش اقساطی لوازم خانگی را ارائه کنیم و 
با چهار بانک هم در این زمینه صحبت کردیم، اما هر چه جلو می رویم، 

یک مانع جدیدی ایجاد می شود.
طحانپــور افزود: در این بین خــود تولیدکنندگان نیز با بانک ها وارد 
مذاکره شده و پیشنهاد داده اند، تا پنج درصد از سود خود را برای اجرای 
مستقیم این طرح به بانک ها بدهند و این در حالی است که خود فروشنده 

نهایت پنج درصد سود می کند.
به گفته رئیس اتحادیه لوازم خانگی با مســائل به وجود آمده اجرای 

طرح کارت اعتباری امری بعید به نظر می رسد.

امور  و  برنامه ریــزی  معاون 
جهادکشاورزی  وزارت  اقتصادی 
گندم  تن  میلیون  واردات 1/5  از 
بیش از نیاز کشور در سال جاری 

خبر داد.
معاون  بخشــنده  عبدالمهــدی 
برنامه ریــزی و امور اقتصــادی وزیر 
جهاد کشــاورزی در جمع خبرنگاران 
و در پاسخ به ســؤال فارس در مورد 
افزایــش 250 تومانی قیمت هر کیلو 
گنــدم وارداتــی پــس از ممنوعیت 
واردات این محصول برای ســال 95 
گفــت: ممنوعیت در واردات یک کالا 
ممکن اســت در افزایش قیمت موثر 
باشد، اما اعلام این رقم برای افزایش 

قیمت گندم جوسازی است.
وی افزود: کل نیاز صنف و صنعت 
کشور به واردات در کنار تولید داخلی، 
مطابق بــا اعــلام وزارت صنعت در 
ســال های گذشــته 1/5 میلیون تن 
اســت، در حالی که از ابتدای ســال 
تاکنون 2/5 میلیــون تن گندم وارد 
کشور شده است همچنین 2 میلیون 
تن هم ثبت ســفارش انجام شده که 

هنوز وارد نشده است.
بخشنده تصریح کرد: وزارت جهاد 
کشــاورزی اجــازه واردات 2 میلیون 
تن گندم ثبت ســفارش شده را هم 

داده است.
با  معاون وزیر جهاد کشــاورزی 

بیان اینکه نمی توان برای جلب رضایت 
یک عده واردکننده دست از حمایت 
تولید داخلی برداشــت، گفت: وزارت 
جهاد کشاورزی نمی تواند به یک عده 
واردکننده اجــازه دهد که گندم را با 
قیمــت ارزان وارد کنند و از آن طرف 

تولیدکننده ما متضرر شود.
بخشــنده با اشــاره به تعرفه 55 
درصدی برای واردات ماکارونی تصریح 
کرد: ماکارونی در کشور تولید می شود 
و با توجه به تولید داخلی این محصول، 
بــرای واردات آن تعرفه 55 درصدی 
وضع شده است پس چگونه این توقع 
وجــود دارد که برای واردات گندم در 
حالی که به میزان کافی در کشور تولید 

می شود تعرفه صفر در نظر گرفته شود.
وی با اشاره به تعرفه واردات گندم 
در ترکیه اظهار داشــت: بسته به نوع 
گندم تعرفه واردات گندم 65 تا 130 
درصد اســت، بنابراین هیچ کشوری 
حاضر نیست، وقتی یک محصول در 
کشــورش تولید می شود، تعرفه آن را 

کاهش دهد.
بخشنده همچنین به تعرفه واردات 
پسته ایران به آمریکا اشاره کرد و بیان 
داشت: آمریکا با توجه به تولید پسته در 
کشورش و برای حمایت از تولیدکننده 
خود برای پســته ایرانی تعرفه 300 

درصدی در نظر گرفته است.
وی همچنین در پاســخ به سؤال 

دیگــر در مــورد تولیــد محصولات 
تراریخته در کشور بیان داشت: هرگونه 
تحقیق و پژوهــش در مورد گیاهان 

تراریخته در کشور آزاد است.
وی در پاسخ به این سؤال که گفته 
می شود محصولات تراریخته در کشور 
در حال تولید است، بیان داشت: وزارت 
از  جهاد کشاورزی هیچ گونه اطلاعی 
این موضوع ندارد و اگر کسی نسبت به 
تولید محصولات تراریخته بدون مجوز 
در داخل کشور اقدام کند جرم است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی بیان 
تاکنون  داشت: وزیر جهاد کشاورزی 
هیــچ مجوزی برای تکثیر و انتشــار 
محصــول تراریخته گیاهی با مصارف 

انسانی صادر نکرده است.
وی بیــان داشــت: وزارت جهاد 
کشــاورزی بــا واردات محصــولات 
تراریختــه موافق نیســت، اما ممکن 
است که محصولات تراریخته وارد شود.

بخشنده در پاســخ به این سؤال 
تراریخته وارداتی  که چرا محصولات 
با برچسب مشخص  نمی شود، گفت: 

باید به این سمت حرکت کرد.
وی همچنین در مورد جلوگیری 
از واردات قاچاق میوه اظهار داشــت: 
مســئولیت مبارزه با قاچاق بر عهده 
ســازمانی زیر نظر وزارت کشور است 
و وزارت جهاد کشــاورزی مسئولیت 

مبارزه با قاچاق میوه را ندارد.

رئیس کمیسیون سرمایه گذاری اتاق بازرگانی:

آمریکا اجازه ندهد، سوئیفت و 
ال سی برای ایران باز نمی شود

مردم فریب پیامک های »برنده جایزه شده اید« را نخورند

قائم مقام وزیر کشاورزی:

هیچ نیازی به واردات میوه نداریم

رئیس اتحادیه لوازم خانگی:
اجرای طرح کارت اعتباری فروش کالا 

به بن بست خورد

یک اقتصاددان:

اصلاح طلبان به مجلس بروند به کارهای دولت اعتراض نخواهند کرد

10 چهره اقتصادی در نشستی 
از  برون رفت  راههای  با موضوع 
رکود اقتصادی حاکم بر کشور، با 
اشاره به افزایش 500 هزار میلیارد 
تومانی نقدینگی در دولت یازدهم 
و نرفتــن آن به ســمت تولید، 
بر  غلبه  برای  عملی  راهکارهای 

شرایط کنونی ارائه کردند.
به گــزارش فارس، الیاس نادران 
در نشست خبری این 10 اقتصاددان 
تصریح کرد: در حوزه مسکن و ازدواج 
باید کار اساسی صورت گیرد و اولین 
برنامه طراحی شده بازخوانی پرونده 
مســکن مهر و رفع کاستی های آن 
است تا بتوانیم به سرعت پروژه های 
باقیمانده مسکن مهر را تکمیل کنیم.

نادران با انتقاد از نگاه غلط دولت 
به اقشار آسیب پذیر گفت: مسکن مهر 
در دولت یازدهم متوقف شد که بهانه 
آن تأمیــن مالی طرح از منابع بانک 
مرکزی بود اما متاســفانه در دولت 
آقــای روحانی حجــم نقدینگی دو 
برابر شــده و سوال این است که این 
نقدینگی بوجــود آمده چرا به حوزه 

تولید نرفته است.
این نماینده مجلــس ادامه داد: 
مجموعــه مدیــران دولتــی همان 
مجموعه ای هســتند کــه در دولت 
آقــای هاشــمی بر کشــور مدیریت 
می کردند و بدهی 40 میلیارد دلاری 
را به وجود آوردند و تورم در سال 74 

و 73 به شدت افزایش یافت.
وی بــا بیان اینکه ایــن اتفاقات 
ناشــی از تفکر غلط تیــم اقتصادی 
دولت و مبنا قرار گرفتن لیبرالیســم 
است، گفت: براساس این تفکر اقشار 
کم درآمد جایی ندارند و باید در حوزه 
اشــتغال برای جوانان و به ویژه افراد 
تحصیل کرده که در دولت یازدهم هر 
ماه 5 هــزار و 352 نفر بطور خالص 
به آنها اضافه می شــود توجه ویژه ای 

صورت گیرد.
این اقتصاددان با بیان اینکه مبارزه 
با قاچــاق کالا و ارز باید بطور جدی 
پیگیری شــود، افزود: قانون مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز اساسی ترین تکلیف 
دولت است اما تاکنون دولت از اجرای 

آن خودداری کرده است.
وی خاطرنشان کرد: ادعای دولت 
ورود 20 میلیــارد دلار کالای قاچاق 
اســت که اگر جلوی آن گرفته شود 
مشــکل بیکاری به طــور کلی حل 

خواهد شد.
نادران تصریح کرد: نگرانی ما این 
است که دلیل عدم اجرای این قانون 
از ســوی دولت این باشد که کسانی 
از درون دولــت در امر قاچاق حضور 

داشته باشند.
وی ســاماندهی بــازار تولیدات 
داخلــی را یکی دیگــر از برنامه های 

مجلــس دهم دانســت و گفت: وزیر 
صنعت، معدن و تجارت با انعقاد تعرفه 
ترجیهی با ترکیه صنعت پوشاک ما را 
به خاک سیاه نشاند و قطعاً باید جلوی 

این کار گرفته شود.
متقاضیان خرد 

سهمی از تسهیلات ندارند
پرویــز داوودی هــم دیــروز در 
همایش »چه باید کرد؟« درمورد رفع 
بحران رکود و اشــتغال اظهار داشت: 
حجــم نقدینگی کشــور 460 هزار 
میلیارد تومان در سال بوده که اکنون 
به 950 هزار میلیارد تومان رســیده 
است. بنابراین 500 هزار میلیارد تومان 
در 2.5 ســال گذشــته به این حجم 
افزوده شده که اگر درست نظارت شود 

به سمت تولید خواهد رفت.
این اقتصاددان با بیان اینکه 80 
اختیار  نقدینگی موجــود در  درصد 
بانک ها اســت تصریح کــرد: نظارت 
پولی موجــب می شــود اعتبارات و 
تسهیلات در خط تولید و به ویژه برای 
جوانان ارائه شــود. اکنون متقاضیان 
خرد تســهیلات دست خالی از بانک 
بیرون می آیند امــا متقاضیان عمده 
دست پر هستند که این موضوع باید 

برعکس شود.
داوودی بــا بیان اینکه 500 هزار 
میلیارد تومــان نقدینگی روی تولید 
اثری نداشــته، اظهار داشــت: تولید 
صفر و منفی بوده و متوسط رشد آن 
نیز 0.5 درصد گزارش شده است که 
یکــی از دلایل رکود بالا بودن هزینه 

تولید محسوب می شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه شهید 
بهشتی درمورد مسکن مهر نیز عنوان 
کــرد: یک میلیون مســکن مهر 70 
درصد پیشــرفت داشــته همچنین 
200 هزار واحد مسکن مهر روستایی 
بلاتکلیف است. وی تصریح کرد: یک 
میلیون و 800 هزار مسکن روستایی 
به یک میلیون و 250 هزار مســکن 
شــهری کامل شــده به دولت داده 
شــد که با ســاماندهی این مباحث 
می تواند در جهــت بهره مندی مردم 

استفاده شود.
با پولی کردن بهداشت 
و آموزش مردم مخالفیم

لطــف الله فروزنده نیــز در این 
نشســت گفت: دولت براساس قانون 
اساســی متولی آمــوزش عمومی و 
بهداشــت و درمان عمومی است و ما 
با تفکری که معتقد اســت مردم باید 
برای آموزش وپرورش و بهداشت هزینه 

کنند، مخالفیم.
فروزنــده در این نشســت اظهار 
داشت: اصول 29 و 30 قانون اساسی 
می گوید دولت متولی آموزش عمومی 
و بهداشت و درمان عمومی است و این 
موارد از وظایف اصلی حکومت هستند.

این چهره اقتصادی تصریح کرد: 
اگر آموزش سیاســی نشــود، معلم 
امنیت شــغلی داشــته باشد و برای 
ارتقــای جایگاه معلــم برنامه ریزی 
شود، نظام پرداخت هم قابل اصلاح 

خواهد بود.
فوق العاده  آقایان  افزود:  فروزنده 
جذب مدیــران را 50 درصد افزایش 
دادند که باعث شکاف شدید حقوق 
معلمان و پرستاران و سایر کارمندان 
شده است.وی در ادامه گفت: یکی از 
مدیران نهاد ریاســت جمهوری باید 
براساس جایگاه شغلی تعریف شده در 
آن نهاد 5 میلیون تومان پایه حقوق 
دریافــت می کــرد که حقــوق او به 
25میلیون تومان رسیده و ما معتقدیم 

باید با چنین مواردی برخورد شود.
این اقتصاددان با تأکید بر اینکه 
یارانه طبقات محروم نباید حذف شود، 
اظهار داشت: مدیرانی که شرکت دارند 
یا باید در مدیریــت دولتی بمانند و 
حضور در شــرکت های خصوصی را 
کنار بگذارند یا دولت را رها کنند و به 

کسب  وکار خودشان بپردازند.
لزوم اصلاح 

و تعدیل نرخ سود بانکی
حجــت الله عبدالملکــی نیز روز 
گذشته در نشست 10 چهره اقتصادی 
در رابطه با راه حل مشکل اشتغال و 
رکود، اظهار داشت: رکود یعنی توقف 
تولید و توده مشکلات بیکاری و کمبود 
بودجــه با به راه افتــادن تولید حل 
می شود، چرا که یکی از ارکان اقتصاد 
مقاومتی تقویت تولید ملی است و ما 
در نظر داریم در این دوره از مجلس با 
نظارت بر قانون گذاری و برنامه بودجه 

سالانه این مشکلات را حل کنیم.
وی ادامه داد: تولیــدات ما باید 
باکیفیت بالاتر و وضعیت مناسب تری 
روانه بازار شود که در این میان استفاده 
از ظرفیت شــرکت های دانش بنیان 
ضروری به نظر می رســد و توجه به 
نیروی انسانی نیز از نکات دیگر ی است 

که باید مدنظر قرار گیرد.
اســتاد اقتصــاد دانشــگاه امام 
صادق)ع( تقویــت فرهنگ تولید در 
بین مدیران و کشــور را یکی دیگر از 
نکاتی برشمرد که در راستای مبارزه 
با مفاســد اقتصادی بسیار تأثیرگذار 
اســت و افزود: فرهنــگ مدیران در 
عرصه تولید باید به گونه ای باشــد که 
در گفتار و رفتــار به تولیدکنندگان 
و مدیــران میانی امیــد دهند و باید 
نماینــدگان مجلــس در این زمینه 
اهتمام بیش تری داشته باشند؛ چراکه 
شفافیت و مبارزه با فساد نکته اساسی 

در عنصر تولید است.
واردات در جهت تولید

 و صادرات
در ادامه این نشســت نیز یحیی 

آل اســحاق اظهار داشت: یک نکته 
مثبت درباره تشــکیل مجلس دهم 
آن اســت که این مجلس با داشــتن 
یک نسخه عملیاتی به عنوان اقتصاد 
مقاومتی تشکیل می شود که براساس 
آن مجموعه اختلاف نظرهای تئوریک 
تمام شده و همه ما برای آینده کشور 
تلاش خواهیم کرد همین نسخه واحد 

را عملیاتی کنیم.
وی با بیان اینکه مدیریت واردات 
همــواره یکی از نگرانی های ما از اول 
انقلاب بوده است، گفت: همه از ابتدا 
نگران بودند که دروازه  ها باز شــود و 
کالای خارجی بی رویه وارد شــود و 
به تولید کشــور در زمینه کشاورزی، 

صنعتی و امثال آن آسیب  بزند.
رهاسازی قیمت ها در فضای 

غیررقابتی معنا ندارد
مســعود میرکاظمی هم در این 
گردهمایی با طرح این سوال که چرا 
با وجود امتیازات کشور همچون کارگر 
ارزان، قیمت تمام شده تولید بالا است، 
گفت: دلیل مسئله آن است که نظام 
توسعه ای انتخاب شده برای اجرا در 
کشور بعد از جنگ تحمیلی، جایگزینی 
واردات به جای توسعه صادرات بوده 
است. در حال حاضر در کارخانه ها با 
ظرفیت خالی 40، 50 یا 60 درصدی 

روبرو هستیم.
وزیر اســبق نفت توضیــح داد: 
نظام توســعه ای انتخاب شــده برای 
اجرا در کشور بعد از جنگ تحمیلی، 
جایگزینــی واردات به جای توســعه 

صادرات بوده است.
وی با بیان اینکه این جهت گیری 
در آن زمــان درســت نبــود، گفت: 
صندوق بین المللی پول نیز مطالعه ای 
را در این زمینه بر روی کشــورهایی 
مانند ایران انجام داده که این کشورها 
به جای بهبود فضای رقابت و کاهش 
حضور دولت، برعکس عمل کرده اند و 
یارانه پرداخت کرده اند و یا تسهیلات 

ارزان قیمت و ارز ارزان داده اند.
این چهــره اقتصادی تاکید کرد: 
اینکه در حــال حاضر برخی مقامات 
و مسئولان دولتی دارایی بالای هزار 
میلیــارد تومانی دارند به دلیل همان 
جهت گیری غلط اســت و بخشی از 

دارایی این افراد ناشی از آنجاست.
وی در پاســخ به سوال خبرنگار 
ژاپنی که پرسید سیاست اصولگرایان 
در پسابرجام در خصوص سرمایه گذار 
خارجی چیست، تصریح کرد: کشور 
مــا معطل پســابرجام نخواهد ماند، 
اصولگرایان از سرمایه گذاران خارجی 
استقبال می کنند اما اجازه حضور در 

مراکز تصمیم گیری را نخواهند داد.
افزایش نابرابری اقتصادی

بر اســاس این گزارش، غلامرضا 
مصباحی مقدم نیزدر نشســت فوق 

اظهار داشــت: یکی از برنامه های ما 
اصلاح نظام بانکی اســت که در قالب 

طرحی جامع تدوین شده است.
این اقتصاددان حــوزوی با بیان 
اینکه نرخ ســود بانکی باید تابعی از 
تولیــد و بازار واقعــی کالا و خدمات 
باشد، گفت:  در شرایطی که بازار کالا 
و خدمــات با رکــود و بحران مواجه 
است، ولی بانک ها سود بالا در سپرده 
و تسهیلات پرداخت می کنند، نشان 
می دهد که این مکانیزم برقرار نیست.

به گفتــه وی، وضعیت پرداخت 
سود از سیستم بانکی به گونه ای شده 
افزایش  اقتصــادی  نابرابری های  که 
یافته اســت و سپرده گذاران کلان به 
صورت بهمن وار سود کسب می کنند 
و دائماً شــاهد توقف تولید از ســوی 
تولید کنندگان و سپرده گذاری آنها از 

سوی سیستم بانکی هستیم.
»برجام دو« گام دوم رکود 

نشود!
همچنیــن مهــرداد بذرپاش در 
نشســت خبری چهره های اقتصادی 
با بیان اینکه یارانه حق مردم اســت 
و لطــف دولت نیســت، تأکید کرد: 
مســئولی که پول خودروی فرزندش 
500 میلیون تومان است معلوم است 

که یارانه را مصیبت عظما می داند.
وی تصریح کرد: اقتصاد کشور 27 
سال است که در دست تفکر خاصی 
است که هنوز خود را اپوزیسون کشور 
می داند و حاضر نیســت کوچکترین 
مســئولیتی راجــع بــه افتضاحات 
اقتصادی که در این ســال ها آفریده 

است، پاسخگو باشد.
بذرپاش خاطرنشان کرد: گام دوم 
برجام خدای نکرده گام دوم رکود در 
کشــور نباشد و ســفره های مردم را 

کوچکتر نکند.
این نماینده مجلس بیان داشت: 
نفت از سفره های مردم رفت و یارانه ها 
هم از سفره های مردم کم کم در حال 
رفتن است و چیزی جز کوچک شدن 
سفره های مردم دیده نشد و امیدواریم 
که مجلس آینده این سفره ها را دیگر 
جمع نکند کــه مردم دیگر تحملش 

را ندارند.
بذرپاش افزود: اگر بتوانیم فقط 5 
درصــد از معوقات بانکی را در بخش 
تسهیلات ازدواج استفاده کنیم یعنی از 
90 هزار میلیارد تومان معوقات بانکی 
که 5 درصد آن می شود 4500 میلیارد 
تومان کل کفاف تسهیلات ازدواج مورد 

نیاز جوانان را خواهد داد.
محرمانه بودن قراردادها 

غیرقابل قبول است
 به گــزارش فارس، در ادامه این 
نشست در رابطه با حل مشکل اشتغال 
و رکود، محمد ســلیمانی هم اظهار 
داشــت: مردم با رأی آگاهانه خود در 

انتخابات مجلــس از ورود طرفداران 
اشــرافی گری و ثروتمندان متصل به 
کانون های قدرت و ثروت جلوگیری 
می کنند. مجلس باشگاه ثروتمندان و 

اشرافی ها نشود.
وزیر اســبق ارتباطات بیان کرد: 
مجلس دهم با برنامه ریزی اقتصادی 
که انجام شده نخواهد گذاشت منابع 
کشــور به ثمن بخــس به خارجی ها 
فروخته شود. محرمانه بودن قراردادها 
غیرقابل قبول است و باید جزییات آن 

بطور شفاف به مردم گفته شود.
سلیمانی با اشاره به اینکه سفره 
مردم در 2.5 سال گذشته 20 درصد 
کاهش داشــته اســت گفت: دولت 
می تواند با کاهــش هزینه های خود 
منابــع خوبی را از ایــن محل صرف 
معیشــت و مشــکلات تولیــد کند. 
از مســائل  باید  همچنین مجلــس 
حاشــیه ای خارج شده و به مشکلات 

معیشتی و اقتصادی بپردازد.
وی افزود: یکی از مشکلات موجود 
ناکارآمدی، ضعف و کهنسالی مدیران 
است. برنامه ریزی شده تا در گردونه 
مدیریتی برای جوانان باز شــود زیرا 
10 میلیون فارغ التحصیل دانشگاهی 
داریم و این موجب پیشرفت و تعالی 

خواهد شد.
تعطیلی 14 هزار و 800 واحد 

صنعتی
در ادامه این نشست محمد جواد 
عامری نیز با اشاره به دو بحث جذب 
ســرمایه و بحث قراردادهای خارجی 
گفت: متاسفانه بسیاری از پروژه های 
نفتی کشور پیشرفت تقریبا صفر و یا 

ناچیز داشته اند.
افزود: میادین  اقتصاد  این استاد 
مشــترک پیشــرفت خیلــی کمی 
داشــته اند و پالایشــگاه های ستاره 
خلیج فارس که با 74 درصد پیشرفت 
به دولت یازدهم تحویل داده شد تقریبا 

هیچ پیشرفتی نداشته است.
عامری تصریح کرد: همچنین در 
بحث پتروشــیمی ها تقریبا هیچ گونه 
قرارداد خاصی بســته نشده است و 
حاصل  خاصی  پیشــرفت  هیچ گونه 

نشده است.
این اقتصاددان تأکید کرد: حدود 
14 هــزار و 800 واحــد صنعتی ما 
تعطیل شــده اســت و گازرسانی به 

روستاها هم معطل مانده است.
عامری با اشــاره به قراردادهای 
خارجی اظهار داشت: با انعقاد برخی 
از قراردادهــای خارجــی مــا نگران 
هســتیم که اســتقلال ملی ما زیر 
سوال برود و متاســفانه در برخی از 
قراردادهای خارجی به جای جذابیت 
برای تولید کنندگان خارجی به دنبال 
جذب جذابیت برای ســرمایه گذاران 

خارجی هستیم.

تأکید 10  اقتصاددان:
مجلس دهم باید به فکر معیشت مردم باشد

در حالــی که اواخر دی ماه، رئیــس کل بانک مرکزی وعده 
تک نرخی شدن ارز تا شش ماه آینده را داده بود اجرای این وعده 

را به شش ماه دوم سال 95 موکول کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، یکی از وعده های اقتصادی حسن روحانی 
قبل و بعد از انتخابات ریاســت جمهوری »تک نرخی کردن ارز« بوده و 
است؛ این وعده که از سوی رئیس کل بانک مرکزی نیز به عنوان یکی از 
مهم ترین اهداف بانک مرکزی بارها تکرار شده ابتدا قرار بود در سال 93 

اجرایی شود ولی تا امروز محقق نشده است.
ماه گذشــته و بعد از اجرای برجام ولی الله سیف رئیس بانک مرکزی 
اعلام کرد تا شش ماه آینده این امر )تک نرخی شدن ارز( محقق خواهد 
شد؛ رئیس کل بانک مرکزی اواخر دی ماه سال جاری در حاشیه نخستین 
اجلاس فعالان اقتصادی غیردولتی در جمع خبرنگاران گفته بود: بنا داریم 
نرخ ارز را در بازار تک نرخی کنیم اما این مسئله امری زمان بر است و لازم 

به ذکر است که تا شش ماه آینده این امر محقق خواهد شد.
سیف در حالی وعده تک نرخی شدن ارز تا شش ماه آینده را داد که 
پیشــتر گفته بود »گرچه مقدمات اجرای ارز تک نرخی فراهم است ولی 
اجرای این سیاســت منوط به مهیا شــدن شرایط بین المللی برای نظام 

بانکی است.«
وی قبل از این بارها گفته بود که بانک مرکزی شــش ماه بعد از لغو 

کامل تحریم ها نرخ ارز را در بازار تک نرخی خواهد کرد.
ســیف دلیل اجرایی شــدن ارز تک نرخی بعد از پنج تا شش ماه از 
اجرای برجام را عملیاتی شدن ارتباطات کارگزاری ها دانسته و می گوید: 
»ارز تک نرخی نرخی تغییرناپذیر نیســت زیرا نظام ارزی کشــور شناور 
مدیریت شده است و نرخ با واقعیت های اقتصادی باید تطبیق داده شود.«

وی البته در یک برنامه تلویزیونی این را هم گفته بود که »نرخ واقعی 
ارز نرخی است که بتواند در اقتصاد اشتغال ایجاد کرده و تولید را حرکت 
دهد ضمن اینکه نرخ غلط ارز به اهداف ضربه می زند و چند نرخی بودن 
نرخ ارز نیز مفاسدی را ایجاد می کند، بنابراین بانک مرکزی خواستار نرخ 
واحد اســت.«ضمن آنکه رئیس جمهوری که طی یکی دو هفته گذشته 
میهمان بانک مرکزی بود به ســیف دستور تک نرخی شدن ارز را داده و 
گفته بود بانک مرکزی باید ارز را طی شش ماه نخست 95 تک نرخی کند، 
اگر نشد این سیاست تا شش ماهه دوم سال آینده باید اجرایی شده باشد.
بعد از آنکه وعده تک نرخی شــدن ارز بار دیگر در هفته های اخیر از 
ســوی مسئولان دولتی و بانکی تکرار شد و البته فعالان اقتصادی بیشتر 
به وعده تک نرخی شدن ارز تا شش ماه آینده امیدوار شدند ولی الله سیف 
از نظر خود برگشت. وی که پیش از این گفته بود ارز تا شش ماه آینده 
)تیر 95( تک نرخی می شود روز سه شنبه در همایش تبیین برنامه ششم 
توسعه رسما زمان اجرای این وعده را به تعویق انداخت و از یکسان سازی 

نرخ ارز از نیمه دوم سال 95 خبر داد.

با وجود وعده رئیس کل بانک مرکزی
یکسان سازی نرخ ارز
 باز هم به تعویق افتاد

افزایش قیمت مواد غذایی برخلاف وعده دولت
جهان صنعت

این روزنامه حامی دولت از گرانی مواد غذایی خبر داده است: در حالی 
که برخی مسئولان سرگرم برگزاری انتخابات و برخی دیگر مشغول سر 
و سامان دادن به وضعیت میوه های قاچاق هستند، بازار کالاهای اساسی 
به هم ریخته است و هفته به هفته با گرانی روبه رو می شود به طوری که 
طبق گزارش بانک مرکزی در هفته منتهی به 11 بهمن 94، پنج گروه 

مواد غذایی نسبت به هفته قبل از آن گران شده است.
همچنین علاوه بر اینکه قیمت پیاز در بازار به حالت عادی برنگشته، 
موز نیز به دلیل کمبود عرضه با گرانی روبه رو شده است. همچنین قیمت 
نارنگی نیز به کیلویی 11 هزار تومان رســیده است و تا دو هفته دیگر، 
میوه های نوبرانه فروردین به بازار می آید که با قیمت های بالا به فروش 
می رسد و برخی مغازه ها تا جایی که می توانند از فروش این نوع میوه ها 

به همراه میوه های دیگر سود می برند.
این در حالی است که دولت برنامه ها و تدابیر مختلفی برای تنظیم 
بازار شــب عید دارد و ادعا می کند که در آستانه عید، تدابیر لازم برای 
کنترل بازار صورت گرفته اســت. بر همین اســاس نمایشگاه های بهاره 
که قرار بود امســال در تهران برگزار نشــود، پس از کش وقوس فراوان 
قرار اســت از 12 اسفند و در 5 نقطه شــهر تهران برگزار شود تا مردم 
بتوانند کالاهای اساسی خود را با قیمت های مناسب تری نسبت به بازار 

خرده فروشی خریداری کنند.
بر همین اســاس بانک مرکزی متوسط قیمت خرده فروشی برخی 
از مواد خوراکی در تهران در هفته منتهی به 1394/11/30 را منتشــر 
کرد که براســاس این گزارش قیمت پنج گروه تخم مرغ، برنج، میوه های 
تازه، سبزی های تازه و روغن نباتی نسبت به هفته قبل افزایش و قیمت 
دو گروه قند و شکر و چای کاهش یافته و قیمت گروه لبنیات، حبوب، 

گوشت قرمز و مرغ نسبت به هفته قبل ثابت مانده است.
تخلف میلیاردی در سازمان میراث فرهنگی

رسالت
 رسالت یک تخلف میلیاردی در سازمان میراث فرهنگی و گردشگری 
دولت روحانی را افشا کرده است: واریز همه دریافتي هاي دولت به خزانه 
حکم آمره اصل 53 قانون اساســي است... اما آیا دستگاه هاي اجرایي به 

این احکام آمره تمکین مي نمایند...
رئیس این سازمان علي رغم داشتن دو شرکت زیرمجموعه حاکمیتي 
خود عضو هیئت مدیره یک منطقه آزاد با صدها کیلومتر دورتر از مرکزیت 
تهران یعني در حاشیه خلیج فارس است که مراتب مغایرت قانوني انتصاب 

او در همین ستون درج شد و همچنان این تخلف ادامه دارد.
اما از باب امور مالي، از تاریخ 94/12/19 به مدت 5 روز نمایشگاهي 
در برلین آلمان قرار است برگزار شود. براي شرکت ایران در این نمایشگاه 
که به ITE معروف است، مقرر شده 800 متر زمین براي ایجاد غرفه به 
کشور ما اختصاص یابد. این متراژ زمین به بهاي رایگان به سازمان میراث 
فرهنگي که امور حاکمیتي را در این حوزه متولي است، واگذار شده است.
 مدیریت سازمان مذکور طي تفاهم نامه هایي این زمین را به مناطق 
آزاد واگــذار کرده، به کــدام منطقه؟ همان منطقــه اي که خود عضو 
هیئت مدیره آن اســت به چه قیمتي؟ معلوم نیســت. چه مبلغ گرفته؟ 

معلوم نیست، به چه حساب واریز کرده؟ معلوم نیست.
اما آنچه معلوم است اینکه منطقه آزادي که طرف این تفاهم نامه ها 
است که طبق معمول کارکرد محرمانه دارد آن را به شرکت سرمایه گذاري 
ایرانگردي و جهانگردي که نه دولتي اســت و نه خصوصي )50 درصد 
سهام متعلق به صندوق بازنشستگي و 50 درصد متعلق به سازمان تامین 
اجتماعي( به صورت تفکیک شــده در ابعاد 19 مترمربعي اجاره 5 روزه 

داده است، چقدر؟ به چه مبلغ، به مبلغ مترمربعي 22 میلیون ریال.
 با یک حساب سرانگشتي متراژ 800 متري غرفه هاي اهدا شده به 
سازمان میراث فرهنگي در برلین آلمان ارزشي یا بهتر بگویم درآمدي به 
مبلغ مجموع 17/600 میلیارد ریال براي این سازمان خواهد داشت که یک 
ریال آن در سازمان میراث فرهنگي به ماهو یک موسسه دولتي حسابدهي 
نمي شود تا مورد حسابرسي عوامل نظارتي از ذیحساب گرفته تا ماموران 
دیوان محاسبات قرار گیرد و چون محل تمرکز و تجمیع وصولي آن در 
حساب بانکي موسسه دولتي نیست پس واریزي به حساب خزانه داري کل 
از این درآمد محلي از اعراب ندارد. پس پول کجاست و کجا مي شود سراغ 
چنین پول تمیزي را گرفت. در حساب بانکي شرکت منطقه آزاد کیش؟ 
یا در حساب في مابین شرکت ســرمایه گذاري ایرانگردي و جهانگردي 
که نه در پیوست شماره 2 قانون بودجه است و نه هویتاً شرکت دولتي 

محسوب مي شود. پس کجا باید دنبال آن برویم؟...
 گیرنده وجه چنین مال الاجاره 5 روزه موسسه اي ست اسما جداي از 
هر دو دستگاه موجر و مستاجر به نام موسسه جشنواره ها و مناسبت هاي 
کیش که باید معلوم شــود تحت چه شماره اي در چه تاریخي و در کجا 
ثبت شــده و صاحبان سهامش کدام اشخاص حقیقي و حقوقي هستند 
کــه درآمد دریافتي دولت در خزینه آنها به جاي خزانه داري کل تمرکز 

و تجمیع یافته است.

اقتصاددرآینهرسانهها

معاون وزیر جهاد کشاورزی تلویحاً اعلام کرد

یک میلیون تن گندم بیش از نیاز کشور وارد شده است


